
Resposta a la Ciutadania del PSC al Ple de 17-11-2010 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
 
“Bé, dons amb això acabem l’apartat de precs i preguntes per part dels 
diferents grups municipals, i ara sí ja entraríem a la formulació de precs i 
preguntes per part de les persones assistents a aquest ple. 
 
I farem com fem habitualment, començarem primer pel contingut dels precs i 
preguntes que s’han presentat amb una antelació mínima -bona nit- de 48 
hores en el registre, 48 hores a la celebració d’aquest ple, i després passaríem 
a les preguntes orals.” 
 
 
Associació de Veïns I Veïnes d'Esplugues 
Sra. Felisa Melo 
 
1- La desviació econòmica en els projectes de l'Auditori i les Moreres a 
què són deguts exactament? 
Hem parlat abastament d’aquest tema, resumint molt breument, l’increment de 
costos en el projecte de l’auditori, s’ha degut a incidències derivades 
d’incorreccions en la redacció del projecte, imprevistos sorgits davant l’execució 
de les obres, i per la necessitat d’adequar l’auditori als requeriments i 
especificacions que fa el Pla d’Equipaments Culturals de la Generalitat de 
Catalunya.  
L’increment de costos del poliesportiu de Les Moreres serien derivats 
d’incorreccions en la redacció del projecte, imprevistos sorgits de l’execució de 
les obres, i millores del projecte. 
 
Quins són els defectes constructius que els han provocat? 
No es tracta de defectes constructius ja que no han arribat a ser construïts, 
parlem sempre de qüestions relatives als projectes executius, i no a les obres ja 
realitzades, a defectes de redacció dels projectes constructius. 
 
Què hem de fer i on ens hem de dirigir per tenir accés al document que 
detalla les deficiències que tenen aquests dos projectes? 
Una vegada s’iniciï el període d’exposició pública dels projectes modificats, 
podran tenir accés a tots els expedients. 
 
2- Esplugues esta agermanada amb Macael i Ahrensburg. 
Quants diners costen anualment aquest agermanaments a la ciutadania 
d'EspIugues? 
La despesa de l’any 2010 fins a aquesta data és de 9.368 euros.  
 
Quants en viatges i estades (tant a Esplugues com a Ahrensburg i a 
Macael) 
La subvenció en viatges ha estat de 3.042 euros, i la subvenció d’intercanvi 
amb La Mallola de 3.230 euros. 
 



Quants en dinars, sopars i recepcions?  
3.043 euros. 
 
Quants en regals i obsequis?  
52 euros. 
 
Quants en hores extres de personal municipal?  
Cap perquè no s’ha fet cap hora extra. 
 
Quants en estands, carpes, personal... en Fires? 
L’estand de Firesplugues 2009 va costar 430 euros 
 
 
Mª Teresa Carbonell 
 
A quanta gent pobre afecta la "Campanya de recollida d’aliments" que es 
publicita al darrer Pont? 
Quanta gent pobre hi ha a Esplugues? 
Quanta a cada barri? 
 
En primer lloc voldria dir que no ens agrada utilitzar la paraula “pobre”, perquè 
aquesta és una accepció que té unes connotacions de marginació, no solament 
pel fet de no tenir suficients recursos econòmics, sinó per altres qüestions, i per 
tant nosaltres preferim utilitzar la paraula o el terme “ciutadans amb una 
situació econòmica desafavorida”, que pot ser conjuntural com la crisi 
econòmica actual. 
 
Però centrant-nos en el tema de la pregunta: “Quanta a cada barri?” Doncs 
actualment des dels tres bancs d’aliments que hi ha a Esplugues s’està donant 
aliments a 200 famílies, Creu Roja atén a 78 famílies de Can Vidalet, 
Associació Vida atén 20 famílies de Can Vidalet, Càrites atén 100 famílies del 
Centre i La Plana. Aquestes famílies estan per sota de l’índex de renda de 
suficiència de Catalunya que és de 569 euros. 
 
Yolanda Fuentes Illescas 
 
Els veïns del carrer de la Riba 30, manifestem: 
 
Des de fa molts anys els veïns del carrer de la Riba estem patint, la 
incertesa del que serà del nostre edifici “El Barco”, aquesta situació la 
tenim des de que se’n va informar a l’any 2008 de l’expropiació. 
Des de el 2008 i fins ara hem passat per a molts processos, expropiació, 
tribunal de just i preu i sentencia pendent, i ara de cop i volta i a marxes 
forçades s’anuncia una requalificació de terrenys. 
En totes aquestes situacions, els veïns i llogaters del Barco, veiem passar 
els aconteixements, sense poder fer res més que esperar a que la bona fe 
i voluntat de ambdues parts, propietat i Ajuntament, siguin transparents i 
en informin amb tota la claredat de la situació present i futura i no veritats 
a mitges. 



Sabem que nosaltres no podem fer res quan parleu en termes de 
expropiacions, requalificació... però si que demanem que aquest 
Ajuntament garanteixi la vivenda en les mateixes condicions de les que 
gaudim en el moment actual. 
Podem entendre que donades les construccions que tenim al nostre 
voltant, edifici nou de pisos a l’inici del carrer de la Riba, la Baronda, el 
futur Auditori, el nostre edifici quedi i faci mal a la vista de tots, però 
tinguin en compte que aquest edifici és la nostra vivenda i en ell habiten 
38 llogaters i un dels nostres desitjos seria que aquest edifici es 
mantingues, es fessin les reparacions de conservació, seguretat i 
salubritat necessàries i que poguéssim continuar visquem en ell. 
Per a la majoria dels veïns, viure a l’edifici “El Barco”, no només és un 
lloc per a viure, sinó és una forma de vida, som conscients de l’estat de 
conservació que és troba l’edifici, fa molts anys que no s’ha fet res per a 
mantenir-ho en condicions, però en aquest punt també ens preguntem: si 
l’Ajuntament en aquest cas ha fet alguna cosa per garantir-ho, en la web 
hi ha penjada una Ordenança sobre conservació i seguretat dels 
paraments exteriors dels edificis i construccions datat a 17 de desembre 
de 1998, que sembla que en el cas del Barco mai s’ha fet complir. 
 
Pregunta: 
Fins on està disposat i compromès l’Ajuntament per a garantir als veïns 
(llogaters) del carrer de la Riba 30 (en cas que el procés d’expropiació i/o 
requalificació faci que l’edifici se’n derroqui), un reallotjament en les 
mateixes condicions i els mateixos drets dels que venim gaudien fins 
ara? I no faci suposats pactes amb el propietari per a que no renovi 
contractes dels inquilins i que en un futur reallotjament només quedin els 
llogaters amb contractes antics? 
 
La resposta seria la que hem comentat també altres vegades. Ho hem 
manifestat però tornem a dir-ho. L’Ajuntament està plenament compromès amb 
el reallotjament de les persones llogateres dels habitatges de l’edifici situat al 
carrer de la Riba número 30, que és “El Barco”, inclòs dins l’àmbit d’actuació de 
la modificació puntual del PGM del qual, els criteris previs, els vam aprovar al 
darrer ple. 
 
Aquest dret s’assoleix, i ho hem dit moltes vegades, en el moment en què es 
constitueix la junta de compensació, i a partir d’aquí també hem dit que 
respectaríem tots els veïns que estiguessin en aquesta situació, encara que el 
seu contracte de lloguer vencés tres o quatre mesos després de la constitució 
de la junta de compensació. I això ho hem dit, i ho hem repetit diverses 
vegades. 
 
I segon, és evident que no hem fet, no farem i per altra banda no seria ajustat a 
dret cap pacte de l’estil que s’indica en la pregunta.” 
 
 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 



“Doncs ara passaríem a la formulació de les intervencions orals per part de les 
persones assistents a la sessió que així ho desitgin, i per tant... 
 
 
El Sr. Giner diu: 
“Bé, es una pregunta presentada per escrit i ens ha arribat ara. Ho sento. 
Disculpin.  
 
Diu: “Pregunta per al ple municipal del mes d’octubre del 2010, grup 
municipal socialista. Com a associació de veïns i veïnes d’Esplugues, i 
per tal de programar la nostra agenda per als propers mesos i garantir la 
nostra assistència, voldríem saber quin és el calendari previst per a les 
properes reunions amb les associacions de veïns d’Esplugues, 
pressupostos, consells municipals, etc.” 
 
Els hi donem la benvinguda com a nova associació dins del moviment 
associatiu de la nostra ciutat. És una mostra de la vitalitat i de la riquesa de les 
entitats i del moviment associatiu, i concretament sobre la participació. 
Nosaltres, com a tals, tindrem les reunions amb les entitats d’àmbit territorial 
sectorial que són les associacions de veïns constituïdes fins ara en les 
qüestions que afecten el seu territori.  
 
Pel que respecta a la seva participació, poden vostès participar evidentment a 
totes les convocatòries que hi hagi dels diferents sistemes de participació, 
consell municipal, consell de ciutat, audiència pública... i totes aquelles 
reunions que ens demanin, ja sigui a nivell de regidoria, segons la 
responsabilitats, com qualsevol altra entitat, però nosaltres a nivell territorial  
mantindrem aquestes reunions amb les actuals associacions de veïns que les 
reconeixem com les representants sectorials territorials dins dels diferents 
àmbits dels barris d’Esplugues.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Bé, doncs ara sí ja donarem resposta com deia a les preguntes, a la 
formulació d’intervencions orals per part de les persones assistents. Llavors, 
ens demanen una paraula..., dues paraules, tres, quatre, cinc. Molt bé, doncs 
els hi recordo que es podran formular un màxim de dues intervencions per 
persona, i que cada intervenció tindrà una durada màxima d’un minut, de 
manera que...” 
 
 
El Sr. Martínez diu: 
“Jo em vull dirigir a la Pilar, i a l’Enric Giner. Us faré una pregunta, la 
mateixa que li vaig fer a la Chacón, que estava aquí. Li vaig preguntar: 
“Què vol dir socialisme?” Sabeu contestar-me el que vol dir? Socialisme 
què vol dir? Tots callats. Tots callats. 
 
 
Aquí porto un escrit. Al carrer Santiago Ramon i Cajal ahir va haver-hi un 
accident d’un semàfor que va, aquesta persona venia de la Carretera de 



Cornellà cap a baix i anava al Casal de La Plana, li va agafar baixa de 
tensió, va caure, i el d’això el tenia en verd. Però què va passar? Que el de 
Cornellà, el cotxe de Cornellà el tenia en àmbar, i en tenir-lo en àmbar 
doncs per poc el trepitja i el mata. El cotxe es va posar gairebé a sobre, 
perquè el cotxe aquest baixava pel carrer aquest Santiago Ramon i Cajal.  
 
Després el semàfor aquest entre Campreciós i el jardí de l’Onze de 
Setembre és curt, és curt. Per a les persones que passem per allà que 
som majors és curt.  
 
 
 
El Sr. Raventós diu: 
“Bé, una consideració a l’oposició que m’ha estranyat que no tothom 
votés que no com el Sr. Ortega quan s’ha parlat de Les Moreres i de, com 
ho diu això?, l’expedient de modificació, perquè votant que sí sembla que 
us impliqueu amb tota la problemàtica. Llavors penso que valdria la pena 
que quan la revista El Pont aprofiteu l’espai que teniu, que ja ho va fer 
Iniciativa parlant una mica del que costava tot això, però si no la 
ciutadania no ens assabentem, perquè venim aquí i ens n’assabentem de 
tota la problemàtica, però valdria la pena, ja que us donen aquell trosset 
d’espai, perquè totes aquestes coses la resta de la població se 
n’assabenti, perquè si no resulta que queda aquí i sembla que tot és molt 
bonic i molt de color de rosa. Això només era una consideració, la 
primera. 
 
I la segona, clar, quasi ja m’han donat la resposta...” 
 
 
El Sr. Raventós diu: 
“Quan hi havia allò de les festes locals, que heu dit canvi de festes locals 
i he dit què bé, quina sort, han fet cas, hauran parlat amb les entitats 
culturals del poble que són les que organitzen, però resulta que a les 
entitats locals no se’ls ha preguntat res. Només s’ha preguntat als 
comerciants, que a més a més la majoria de comerços poden obrir 
lliurement, els petits comerços. Jo, quan me n’he assabentat i m’han dit 
que el petit comerç pot obrir un dia de festa, per tant, no és el problema, 
el problema són les entitats culturals que són les que realment organitzen 
la festa de Santa Magdalena, per exemple, o que haurien d’organitzar més 
coses a la festa major, i en canvi resulta que torna a ser el 7 de març, no 
sé si s’ha explicat aquí el què, i el dia 19 que tampoc s’ha canviat Sant 
Mateu, vol dir que realment volem una ciutat dormitori. 
 
No sé si voleu afegir alguna cosa més, però com que ja ho heu dit abans, 
però em quedava aquí dintre, i clar, ho he hagut de dir això, eh?” 
 
 
 
 
 



El Sr. Benedico diu: 
“A veure, vostè ha dit que el projecte el va redactar DUET ESPORTS. 
DUET ESPORTS és el grup d’Alonso Balaguer. Vostè recorda, Sr. Giner, 
quina participació té Alonso Balaguer en DUET ESPORTS?” 
 
 
 
La Sra. Millà diu: 
“En faré una només, en tenia una altra però ja la farem d’una altra manera. 
Només un comentari. Del tema aquest que s’ha tocat des de 
Convergència, de la propaganda, del cartell aquell publicitari, dir que no 
és només de prostitució sinó que incita a l’engany, el mateix cartellet ho 
diu, “Llegarétardecariño.com”, i a més a més és masclista, perquè a sota 
d’això diu “chicas de compañía”, no diu “chicas y chicos”, que mira, com 
a mínim seria... Només això, és això.” 
 
 
 
La Sra. Rubio diu: 
“Bé, jo sóc la Maite Rubio, jo només, per al·lusions...” 
 
 
 
La Sra. Rubio diu: 
“Una qüestió. Per al·lusions, per tot el tema de “El Barco” , com a 
comissió de veïns, sí que és cert que hem fet moltes reunions i avui ha 
sortit una paraula que és la que volíem escoltar, que no hi haurà cap 
pacte amb el propietari, però aquí hi ha un gran tema, que no és el Sr. 
Giner qui pacta amb el propietari, no és qui parla, qui parla amb el 
propietari és el Pedro Carmona, i hi ha hagut diferències quant al que ha 
dit un i ha dit l’altre. Només és això.” 
 
 
El Sr. Giner diu: 
“Hem pres nota de totes les preguntes o els suggeriments sobre els semàfors i 
punts semafòrics que deia el Sr. Genís Martínez.  
 
Sobre el tema del Sr. Raventós, entenc que és un prec el que ha fet vostè, no? 
Un comentari.  
 
Bé, sobre el que ha dit el Sr. Benedico no li puc respondre a aquesta pregunta 
perquè no ho sé, sincerament, no ho sé.  
 
 
Bé, doncs entrarem a internet i així també ho sabré com ho sap vostè, però no 
sé, no tenia coneixement que Alonso Balaguer participava en DUET 
ESPORTS. Per altra banda tampoc té, no aporta res a la situació, el que sigui o 
no sigui soci de DUET ESPORTS no porta a res perquè l’encàrrec li vam fer a 
DUET ESPORTS, i DUET ESPORTS LI va encarregar a Alonso Balaguer com 
li hagués pogut encarregar a un altre.  O sigui, en aquest sentit és irrellevant.  



 
Quant a l’Elisabet Millà doncs és una manifestació també en aquest sentit, 
segons he entès, oi? 
 
 
Quant a la Maite Rubio en el tema aquest, doncs sempre hi pot haver diferents 
interpretacions entre el que entén el propietari i el que es diu a les reunions. Jo 
no he estat en cap reunió amb aquest senyor i no el conec, al senyor propietari 
de “El Barco” . El que sí que està molt clar és que el Pere Carmona actua amb 
les directrius del govern municipal, i per tant en aquest sentit ell es cenyeix a 
les directrius que marca el govern municipal i no a cap altra, i per tant el que 
hem dit aquí nosaltres és el compromís de l’Ajuntament, quant a govern 
municipal, respecte dels veïns de “El Barco” .” 
 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Doncs bé, amb això podem donar per acabada la sessió. S’aixeca la sessió.” 


